
Več o sebi - manj
o drugih

Večina bežigrajskih komuni-
stov je na sestankih, ki so jih
imeli v zadnjem času, ugotav-
Ijala, da je pri svojem delova-
nju preveč osamljena. da ima
preslab stik z občinskim komi-
tejem in višjimi vodstvi ZK in
da ne dobiva od njih zadostne
pomoči pri svojem vsakodnev-

vnem delu. To ni značilno samo
"za OO ZK v krajevnih skupno-
stih, ki že dalj časa opozarjajo
na dejstvo, da sveti komuni-
stov ne žive, ampak to vsak
dan bolj navajajo kot zaviralno
dejstvo tudi OO ZK v tozdih.
Zato bo moral občinski komite
v prihodnje prav problematiki
povezovanja z osnovnimi or-
ganizacijami nameniti več po-
zornosti in izkoristiti vse mož-
nosti in oblike, ki jih nudi sta-
tut.

Delovanje ZK v krajevnih
skupnostih bo moralo biti de-
ležno večje pozornosti. Nepra-
vilno pa je, da za dolovanje
krajevne skupnosti smatramo
edino odgovorno prav OO ZK,
saj so za njeno delovanje od-
govorni prav vsi komunistt, ki v
njej žive in delajo, je bila ena
od misli, izražena na seji ob-
činskega komiteja 25. oktobra.

član občinskega komiteja
Mitre Koliševski je v razpravi
povedal, da je imei večkrat ob-
čutek, da člani lažje spregovo-
re o problemih izven svoje OO
ZK, teže pa izrečejo ime odgo-
vornega tovariša v svoji sredi-
ni. Glede na kritiko, ki jo je
slišati v osnovnih organizaci-
jah zaradi neenotnosti v CK
ZKJ, pa je menil, da ta organ

.jie sme biti neenoten in sku-
<pek interesov posameznih de-
lov države, kajti ZK je ena sa-
ma z istimi problemi. Ugotovil
je, da se tudi precej razlikujejo
zapisniki od tistega, karkomu-
nisti govore po ali pred sestan-
ki in da je oportunizem še ve-
dno močno prisoten. Žal nikjer
ni zasledil razprave o demo-
kratičnem centralizmu, čeprav
je to zelo pomemben element
delovanja ZK.

Jože Šeme pa je poudaril.
da jeakcija vobčini teklaorga-
nizirano, k čemur je nedvomno
pripomoglo 135 aktivostov, za-
dolženih za spremljanje dela in
razprav v posameznih OO ZK.
Bile pa so tudi organizacije, ki
niso izpolnile pričakovanj in
obveznosti. Opazil je, da ko-
munisti v krajevnih skupnostih
več razpravljajo o zunanji poli-
tiki in globalnih problemih na-
še družbe kot pa o delovanju
OO ZK v krajevni skupnosti.
problematiki dela samouprav-
nih organov v njej, o družbe-
nopolitičnih organizacijah,
zlasti mladinski, o delovanju
delegacije in hišnih svetov.
Poudaril je tudl, da revolucije
niso izbojevall samo komuni-
sti, ampak široka fronta vseh
naprednih sil. Tudi v današnjl

težki sltuaclji tega boja ne bo-
do mogli izbojevati komunisti
sami. To pa Je vprašanje, ki bi
moralo vplivati na vsebino
dela v krajevni skupnosti, kjer
imamo še vedno člane, ki so
komunisti samo dopoldne v
svoji delovnl organizaclji, na
terenu pa njihovega delova-
nja ni čutiti. Zavzel se je za
več množičnih sestankov, na
katerih bi vsi komunlsti, ki ži-
ve in delajo v krajevni skup-
nostf, razpravijali o aktuafnih
vprašanjih. »Žal na takih se-
stankih mnogokrat manjka Ve-
čina članov - in to ne govorim
na pamet,« je poudaril Jože
šeme.

Podobno je izzvenela tudi
ugotovitev Vlada Barabaša, ki
je ugotovil, da je v krajevnih
skupnostih organiziranih ko-
maj šestina bežigrajskih ko-
munistov, da se komunisti sre-
čujejo na raznih sestankih v
okviru krajevne samouprave, a
da je med njimi večkrat neso-
glasje in človek dobi občutek,
kot da bi bil vsak izmed njih
pripadnik druge partije.

Večkrat je slišati kritike o
neenotnosti drugih, le o lastni
neenotnosti molčimo. Opozo-
ril je tudi na to, da dela sociali-

stične zveze v krajevnih skup-
nostih ne smemo vrednotiti po
številu sestankov. Teh nt veli-
ko, kljub temu pa se ta frontna
organizacija lahko pohvali z
vsebino dela in rezultati.

Vlado Barabaš se je tudi
vprašal o odgovornosti vseh,
ki so, vključno z njim, bili za-
dolženi za spremljanje razprav
v osnovnih organizacijah in bi-
li tudi vabljeni na sejo komite-
ja. Ugotovil je, da od 186 čla-
nov komiteja in aktivistov ni
prisotnih niti polovica in se
vpraSal, ali ne bi bilo potrebno
tudi tu iskati in zaostriti odgo-
vornost.

IMJa Globačnik je opozor/l,
da so komunisti po 13. seji de-
lovali preveč zaprto v lastne
sredine in da je zopet prišlo do
diferenciacije. Poraja se obču-
tek, da prihaja do razkola v
družbi na člane in nečlane ZK.
Opozoril je še, da se skozi
stranska vrata v organizacijo
skuša vtihotapiti dekardeliza-
cija in da med komunisti ne
prihaja več do odkritih dialo-
gov. Mnogo je tudi članov,
ugotavlja llija Globačnik, ki si
ne upajo vedno in v vseh sredi-
nah povedati, da so komunisti.

Član komiteja Bofan Bunc je
bil mnenja, da če želimo dose-
či avtoriteto partije in njeno
akcijsko sposobnost, moramo
najprej pregledati strukturo
članov. V večini ozdov je parti-
ja istovetna z vodstvom. Pre-
malo je v njej neposrednih
proizvajalcev, proletarcev, kar
slabi njeno učinkovitost. Dota-
knil se je še problematike inve-
stiranja v gospodarstvu in po-
udaril, da bi morali komunisti
bolj podpirati perspektivne
programe. Bojan Bunc je kri-
tično ocenil objavljanje govo-
rov naših vodilnih funkcionar-
jev v sredstvih javnega obve-
ščanja in menil, da Ijudje teh
govorov ne berejo, ker so si
govori bolj ali manj podobni in
ne vzpodbujajo k večji aktivno-
sti, saj jih je preveč. Bolj ko-
ristno bi bilo, da bi tisk name-
nil več pozornosti drugi ak-
tualni gospodarski problema-
tiki.

V razpravi je bilo večkrat sli-
šati tudi tezo o podobnosti go-
vora Joslpa Broza Tlta v Splitu
leta 1962, Pisma CK ZKJ leta
1972 in sklepih 13. seje. Raz-
pravljalci so vzporejali te tri
dogodke in ugotavljali. da sta
tako govor v Splitu kot pismo
CK ZKJ vzpodbudila široko ak-
cijo, ki pa je po dobrem letu
zamrla. Zato je treba paziti, da
se to ne bo ponovilo tudi ob
13. seji.

A. D.

Jože Smole, predsednik mestnega komlteja ZKS LJub-
Ijana:

Ni vse tako črno, kot bl želeli nekateri prlkazatt. V
družbi amo dosegli tudi mnogo pozitlvnlh premikov in na
njih moramo graditi našo nadaljnjo akcijo. Najhujšo krizo
smo presegli, čeprav še ne smemo bitl zadovoljnl z
rezultati. To mojo trditev potrjuje dejstvo, da smo kljub
teiavam uspeli povečatl proizvodnjo. Upreti se moramo
trditvi, da ae nič ne spoštuje, da se nič ne izvaja. Imamo
vrato sklepov, ki smo jih realizirall, mnogo takih, kl smo
jih začell izvajati, pa tudi nekaj takšnlh, ki ao ostall mrtve
črke na paplrju. Zato /e potreben do tega vprašanja
diferenclran pristop.

Komunlsti tudl ne smemo prlstajati na tezo, da ni
odgovornostl v družbl. Odgovornost se mora povečatl na
vseh ravneh, vendar pa moramo Izhajatl iz de/stva, daje
velik del komunlstov tudi doslef deloval odgovorno.

Sedanja kriza nl prva v Jugoslavijl. Imeli smo teika
obdobja, apomnlmo se na čas Djllasa, Rankovlča... Veli-
čina ZK je blla vedno v tem, da je te krlze uapešno
presegla. Zato fe še lollko bolj pomem^no, da ae pri
svojem delu ozremo nazaj in pogledamo kako amo te-
žave v preteklosti reševall.

Kadar smo želell Iti po adminlstratlvnl potl, s/no se
zapletll, ko pa amo začeli počaal uvajati trine zakonlto-
stt, se /e stanje začelo popravljati...

Ne amemo tudi zmanjševati nivo zdravatva, kulture,
znanosti. To ao temeljl vsake družbe. Zgrešena je tudi
delitev na goapodaratvo in negospodaratvo. Naložbe
lahko delimo le na učlnkovite in neučinkovlte, na neu-
mne in pametne, kajti le lako bomo laže prišli do cllfev, ki
smo sl )ih zastavlll.


